
 Protokół Nr 43/2022
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 26 października 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:

- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
- Grażyna Majcherska Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat,
- Anna Kucharska Zastępca Naczelnika Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Nieruchomości
i Inwestycji
- Marcin Kaczmarczyk Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Rekreacji
- Sołtysi według listy obecności (załącznik do protokołu).

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji.

Burmistrz - wnioskował o wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie
wysokości  stawek   podatku   od  środków  transportowych.  Przedmiotowy  projekt  uchwały
zaproponował wprowadzić jako pkt 3  lit. e. 

W/w wniosek przyjęty został jednogłośnie w obecności 12 członków Komisji.
 
Wobec powyższego porządek posiedzenia otrzymał brzmienie:
1. Sprawy organizacyjne
2. Wnioski i zapytania
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska w Wołczynie podejmować
będzie na sesji:

a) zmiany  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  objętych  przepisami
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku - Karta Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolu,
zespole szkół i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wołczyn,

b) w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2022 rok,
c) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2027,
d) w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
e) w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych.

4. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania

Ad. 2 
Wnioski i zapytania.

Radny  Waldemar  Antkowiak  –  prosił  o  odczytanie  pisma,  które  wpłynęło  od  Rady  Powiatu
w Kluczborku i stanowi odpowiedź na naszą inicjatywę w sprawie powołania Zespołu w skład,
której  wejdą  radni  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  oraz  Radni  Powiatu  w  celu  dokonania  wizji
lokalnej stanu technicznego dróg powiatowych.

Przewodniczący  Komisji  -  odczytał  pismo  podpisane  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu
w  Kluczborku.  Z  przedmiotowego  pisma  wynika,  że  żaden  radny,  członek  Komisji  Zdrowia,
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kluczborku nie wyraził woli
uczestniczenia w pracach tworzonego Zespołu (pismo a/a).



Radny Waldemar Antkowiak – w związku z tym, iż nie ma woli współpracy ze strony radnych
powiatu, a radni Rady Miejskiej doskonale znają swoje drogi, aby odstąpić od tych działań. Prosił,
aby jego wniosek został poddany pod głosowanie.

Burmistrz  -  podkreślił,  że  na  ten  temat  rozmawiano  wielokrotnie,  jest  przekonany,  że  radni
powiatowi o tym, że jest trudna sytuacja finansowa powiatu to wiedzą, radni powiatowi wiedzą
jakie  drogi  się  remontuje  i  jakie  się  wyremontowało,  ale  z  własnego  doświadczenia  wyraża
przekonanie, że jak wyglądają i w jakim są stanie są drogi powiatowe, radni powiatowi w znacznej
części nie mają pojęcia. Uważa, że nie należy rezygnować jeszcze z zajmowania się tematem dróg.
Skoro radni powiatowi z innych gmin nie wyrazili takiej woli, to powinna odbyć się wizja w terenie
z udziałem radnych powiatowych z gminy Wołczyn po to, aby sporządzić notatki, dokumentację
fotograficzną  stanu  wszystkich  dróg  i  zobowiązać  radnych  powiatowych,  aby  przedstawili
stanowisko wraz z dokumentacją podczas podziału środków budżetu powiatu.

Radny Jan Bartosiński - stwierdził, pomimo że zna stan dróg powiatowych i tak uważa, że Komisja
powinna  powstać.  Odnosi  wrażenie,  że  gmina  Wołczyn  nie  jest  równo  traktowana  z  innymi
gminami, w podziale środków na remonty dróg.

Sołtys Skałąg – zwrócił  uwagę, że będzie robiona droga powiatowa w kierunku do Jakubowic,
aktualnie jest robiony projekt, jest tym zainteresowany, ponieważ na tej drodze jest mostek, który
jest popękany i musi być zrobiony. 

Radny  Szczepan  Mały  –  poinformował,  że  żaden  radny  powiatowy  z  naszej  gminy  nie  jest
w składzie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Powiatu
w Kluczborku.

Przewodniczący Komisji – podał pod głosowanie wniosek kto z radnych jest za odstąpieniem od
powołania Zespołu i dokonania wizji w terenie.
W/w wniosek został odrzucony większością głosów.
Wynikli głosowania:
- za wnioskiem – 1 radny
- przeciw – 12 radnych
- wstrzymujących się – 0 radnych.

Radna Agata Teodorowska - w imieniu mieszkańców ul. Powstańców zgłosiła, że przy ich posesjach
od strony ulicy Młyńskiej nie są koszone trawniki.

Radny Waldemar Łuczek - zgłosił słabo oświetlone przejście dla pieszych na ul. Kluczborskiej na
wysokości sklepu GS,
- pytał, do kiedy będzie działała tężnia solankowa?
- ponownie zwrócił uwagę na ubytki w nawierzchni przy stacji PKP,
- prosił o postawienie znaku „uwaga piesi” przy wyjeździe z ulicy Rzecznej na ulicę Kluczborską.

Radny Ryszard Mrugalski – zgłosił, że na placu naprzeciw pomnika są bardzo duże dziury,
- oraz na ulicy Poznańskiej niedaleko sklepu Dino nieoświetlone jest przejście dla pieszych.

Sołtys Józef Schatt – zabierając głos stwierdził, że Komisja powinna zająć się też drogami gminnym,
następnie prosił burmistrza o odpisanie na pisma, które wystosował dwa lata temu.
W dalszej swojej wypowiedzi poruszył temat Dożynek Gminnych, które odbyły się w Skałągach.
Stwierdził, że finansowanie dożynek ze strony Gminy było bardzo małe. Podkreślił, że zapraszał
Burmistrza i panią Dyrektor na rozliczenie, na którym nikogo nie było. Następnie Stwierdził,  że
pieniądze były na część artystyczną i to nie na całą, bo zabrakło, a co do kuchni bardzo mała suma



wpłynęła z Ośrodka Kultury i trzeba było wspierać się środkami Stowarzyszenia, aby zapłacić za
produkty do kuchni i nie tylko, bo doszła jeszcze orkiestra. To nie zostało ustalone przed imprezą kto
za co płaci. Było podane konto Ośrodka Kultury ale były tam za małe wpływy, a za małe środki były
przeznaczone. Sugestia  do Pani Dyrektor,  że  nie wydaje się  wszystkich pieniędzy na „gwiazdy”
tylko trzeba zabezpieczyć coś na kuchnię. W imieniu organizatorów wyraził niezadowolenie
z organizacji tych Dożynek.

Burmistrz - odnosząc się do słów Sołtysa Schatta, stwierdził, że w odpowiedzi na sprawę poruszoną
przez Sołtysa Skałąg powinna uczestniczyć Pani Dyrektor Wołczyńskiego Ośrodka Kultury, choć nie
wie czy dzisiaj będzie to możliwe.

Sołtys Vogiel -  prosił w imieniu mieszkańców, aby poczynić starania o uruchomienie dodatkowego
kursu autobusu do Duczowa w godzinach około południowych.
W dalszej wypowiedzi stwierdził,  że mieszkańcy nie zostali poinformowani o terminie składania
deklaracji  CEEB,  który  obowiązywał  do  11  sierpnia  br.,  a  dzisiaj  skutkiem  jest  niezłożenia
w terminie jest odmowna decyzja w sprawie otrzymania dodatku węglowego.

Ad. 3 
Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektów  uchwał,  które  Rada  Miejska  podejmować  będzie  na
najbliższej sesji.

Pan  Marcin  Kaczmarczyk  –  przedstawił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie
regulaminu wynagradzania nauczycieli objętych przepisami ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku –
Karta  Nauczyciela,  zatrudnionych  przedszkolu,  zespole  szkół  i  szkołach,  dla  których  organem
prowadzącym jest Gmina Wołczyn (załącznik do protokołu)
- podkreślił, że jest to sama uchwała, która była podejmowana we wrześniu, wraca pod obrady rady
z przyczyn technicznych tzn. nie została naniesiona autopoprawka dotycząca wysokości % kwoty
bazowej było 3,5%, a winno być 4,5%.

Dyskusji nie było. 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli objętych 
przepisami ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela, zatrudnionych przedszkolu, 
zespole szkół i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wołczyn zaopiniowany 
został pozytywnie jednogłośnie w obecności 13 członków Komisji.

Następnie Skarbnik Gmina - omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Wołczyn
na 2022 rok,  oraz w sprawie zmiany wieloletniej  prognozy finansowej na lata  2022 – 2027 –
(załącznik do protokołu).
Podkreśliła,  że  zadania,  które  są  wpisane  do  budżetu  pochodzą  z  oszczędności  wydatków
bieżących.  Natomiast  zmiana wieloletniej  prognozy finansowej związana jest  realizacją  zadania
z  Polskiego  Ładu,  a  dotyczy  budowy kanalizacji  Świniary  Wielkie  –  Krzywiczyny  brakowało
21 tys. zł. na przyszły rok, trzeba było uaktualnić. 
Dużo zmian w budżecie jest na wniosek zebrań wiejskich i dotyczą zmian w przedsięwzięciach,
które były planowane na bieżący rok. 
Zwiększamy wydatki o 55 tys zł dla Żłobka, ponieważ nie ruszył program Maluch+ ,nie ma dotacji
z budżetu Państwa, jest to pierwszy rok kiedy nie ma dofinansowania dla dziecka.

Dyskusji nie było. 



Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  gminy  Wołczyn  na  2022  zaopiniowany  został
pozytywnie jednogłośnie w obecności 13 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2022  –  2027
zaopiniowany został pozytywnie w obecności 13 członków Komisji.

W dalszej kolejności przedstawiony został projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku
od nieruchomości (załącznik do protokołu).

Skarbnik Gminy -  poinformowała,  że proponujemy stawkę podatku od nieruchomości  podnieść
o 11,8%, natomiast stawkę podatku od środków transportowych o 8% , 
- podstawowa stawka podatku rolnego w 2023 r. wyniesie 185,12 zł za 1 ha przeliczeniowy,
- podatku leśnego od 1 ha lasu ustalana na podstawie kwoty stanowiącej cenę sprzedaży drewna
w wysokości 323,18 zł za 1 m3 wyniesie 71,0996 zł , cena drewna podniesiona w stosunku do roku
poprzedniego o 52%.

Pani Grażyna Majcherska - dodała, że cena skupu żyta, która jest podstawą do wyliczenia podatku 
rolnego została podniesiona o 20% w stosunku do roku poprzedniego i wynosi na 2023 r. -74,05 zł, 
a było 61,48 zł. 

W dyskusji głos zabrał:
Radny Waldemar Łuczek – pytał, czy ktoś będąc w trudnej sytuacji finansowej może starć o nie 
zmniejszenie, czy umorzenie podatku?

Skarbnik Gminy – stwierdziła, że każdy kto znajdzie się w trudnej sytuacji zagrażającej egzystencji 
może złożyć wniosek o umorzenie i Burmistrz indywidualnie rozpatruje, zbiera dokumenty o 
sytuacji tej osoby, czy przedsiębiorstwa. Decyzje o umorzeniach, które przekraczają 500 zł są 
upublicznione. 

Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości zaopiniowany został 
pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 12 głosów
- przeciw – 0 głosów 
- wstrzymujących się – 1 głos.

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych (załącznik do protokołu),
-  poinformowała,  że przedmiotowy projekt  uchwały został  przedłożony pod obrady w terminie
późniejszym w związku z oczekiwaniem na niezbędną informację o maksymalnych i minimalnych
stawkach ogłaszanych corocznie przez Ministra Finansów, informacja ukazała się 21 października
br.

Radny  Szczepan  Mały  -  przypomniał,  że  podczas  podejmowania  ostatniej  uchwały  w  sprawie
wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych  zgłoszony  został  problem  możliwości
odchodzenia  przedsiębiorców  do  innych  gmin,  ponieważ  w  innych  gminach  są  niższe  stawki
i z tego co wie to jedna osoba odeszła, pytał, czy było więcej takich przypadków?

Pani Majcherska – stwierdziła, że są dwa takie przypadki.

Projekt uchwały w spawie wysokości stawek podatku od środków transportowych został 



zaopiniowany pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za przyjęciem – 12 głosów
- przeciw – 0 głosów 
- wstrzymujących się – 1 głos.

Ad. 5 
Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

Pani Anna Kucharska – odnosząc się do sprawy wykoszenia trawników stwierdziła, że sprawę 
zgłosi i powinno zostać wykoszone.

Burmistrz - odnosząc się do oświetlenia przejść pieszych, będzie trzeba zrobić wizję w terenie, być
może będzie możliwość dowieszenia lampy na słupie,
- odnośnie zamknięcia tężni – nie może funkcjonować przy ujemnych temperaturach, nie mamy
granicznej daty do kiedy będzie czynna, ale będziemy też obserwować, czy ludzie z tego korzystają,
- co do ustawienia znaku przejście pieszych też  będzie trzeba zrobić wizję w terenie
- plac naprzeciwko pomnika – być może wystarczy wyrównać teren, wielokrotnie sypany był tam
tłuczeń,
-  stan  dróg  gminnych  –  materiał  poglądowy  nasz  wewnętrzny  przyda  się  w  momencie  kiedy
pojawia  się  jakieś  zewnętrze  środki,  to  żeby  ustalić  jakąś  kolejność  inwestowania,  czy
remontowania, przy czy nie łączył by tego z drogami powiatowymi.
Następnie  podkreślił,  że  stoimy  przed  bardzo  trudnym  czasem  jeżeli  chodzi  o  możliwości
inwestycyjne.  My chcemy inwestować,  mamy wiele  zaplanowanych  zadań  z  dofinansowaniem
środków z Polskiego Ładu, ale przerażające jest to jak rosną koszty utrzymania na 2023 r. tego co
już funkcjonuje, subwencja oświatowa spada z powodu spadającej liczby uczniów, ze względu na
rosnące koszty nie zależne od  nas nie jesteśmy w stanie spiąć budżetu, brakuje nam ok. 3 mln zł.
Nasza subwencja nie wystarcza nawet na płace tylko w Zespole Szkół.
Odnośnie organizacji Dożynek Gminnych w Skałągach – nie zgadza się z zarzutami, że co innego
ustalaliśmy, co innego zrobiliśmy. Ustalono, że Pani Dyrektor przez trzy tygodnie jest nieobecna
więc na następnej Komisji myśli że będziemy mogli w szczegółach o tym powiedzieć.

Radny Waldemar Antkowiak – stwierdził, że my wszyscy  jesteśmy samorządowcami i obowiązuje
nas prawo, tutaj są Sołtysi, którzy w przyszłości będą współorganizować takie imprezy i chce aby
sołtysi byli przekonani, że zostało to sprawdzone wyjaśnione ewentualnie wyciągnięte wnioski. W
związku z tym jako Przewodniczący Rady złoży na sesji  wniosek do Rady o zlecenie Komisji
Rewizyjnej  przeprowadzenie  kontroli  w  zakresie  wydatkowania  środków  finansowych  na
organizację Dożynek Gminnych w Skałągach. 

Zastępca Burmistrza – odnośnie kursu autobusu w Duczowie – aktualnie jest możliwość przekazu
w ramach kursu autobusu szklonego i mamy uzgodnienie że mieszkańcy mogą jeździć, oczywiście
kupując bilety. Zamówienie linii autobusowej będzie trudne, bo tych mieszkańców będzie bardzo
mało.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  
                                                                                                     Przewodniczący Komisji
                                                                                                               Ryszard Nowak
Protokołowała 
Katarzyna Atłachowicz


